
 PROTOKOLL 

 KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERRÅDET  

 

 2021-09-27    
 

 

SIGNATUR   

 
  
 

NÄRVARANDE 
 

Ordinarie 
ledamöter
  

Ulf Molin, Kommunstyrelsen (ordf) 
Ing-Marie Nyman, HSO Höganäs 
Bengt Silfverstrand, DHR Höganäs 
Rolf Hansson, Riksförbundet för Social och Mental Hälsa, RSMH 
Barbara Struglics Bogs, Astma- och Allergiföreningen i Höganäs 
Pär Ragvald, Stadsmiljöchef, Samhällsbyggnadsförvaltningen 
John Nielsen, Fastighetschef, Teknik- och fastighetsförvaltningen 
Marie Christiansen, Enhetschef/verksamhetsutvecklare, Höganäs 
Omsorg AB 
Anna Pihlqvist, Tillgänglighetssamordnare, (sekreterare) 
 
Ann-Kristin Nilsson, Astma- och Allergiföreningen i Höganäs 
(tjänstgörande ersättare) 

 
Ej tjänstgörande 
ersättare
  

 

  
Övriga 
närvarande
  
 
 
 
Frånvarande 

Leif Andersson, Personskadeföreningen RTP (adjungerad) 
Klas Andersson, Riksförbundet för Social och Mental Hälsa, RSMH 
(adjungerad) 
Eva-Lott Rååhav, Kostchef, (Inbjuden sakkunnig) 
Anneli Sjöborg, Förvaltningschef, Kultur- och fritidsförvaltningen 
 
Hans Ohlin, Synskadades förening (adjungerad)  
Malin Persson, (adjungerad) 

  
Sammanträdestid kl 15:00-17:00 
  
  

 

JUSTERING 
 

Utsedd att justera  Ann-Kristin Nilsson 
  

 

UNDERSKRIFTER 
 

Sekreterare ……………………………………………… 
Anna Pihlqvist  

 
Ordförande ……………………………………………… 

 Ulf Molin 
 
Justerande ……………………………………………… 

 Ann-Kristin Nilsson               
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INNEHÅLLSFÖRTECKNING 
 
1. Närvaro och justering 

Ann-Kristin Nilsson justerar. 
 

2. Presentation av ny ledamot från socialförvaltningen, Marie Christiansen  
Marie presenterade sig och sitt uppdrag som verksamhetsutvecklare.  

 

3. Information om rutiner vid specialkost, Kostchef Eva-Lott Rååhav 
- Kostavdelningen tillagar ca 4 500 portioner per dag, till förskolor, grundskolor, 

Kullagymnasiet och äldreboenden Nyhamnsgården, Vikhaga, Väsbyhemment och Ljunghaga. 
- Kostavdelningen har idag 60 medarbetare. 
- Av maten som tillagas är ca 15 % specialkost. 
- Rutiner: vid behov av specialkost ska kontakt tas med någon av Kostavdelningens 

enhetschefer eller till ansvarig kock i köket. Senast en månad efter att specialkosten är beställd 
ska läkarintyg lämnas. 

- Specialkosten serveras efter att beställningen har nått köket. 
- För vegetarisk mat och laktosfri mjölk behövs inget läkarintyg 
- Fr om 1 nov. införs en ny e-tjänst på prov på Jonstorps skola, läkarintyg skannas in och köket 

meddelas automatiskt om specialkost. 
 
Frågor: 
Ann-Kristin: Det kan ta längre tid att få ett läkarintyg – Astma-allergiföreningen önskar ha en 
termins tid på sig att lämna in läkarintyg.  
- Kostavdelningen har inte erfarenhet av att det är ett problem. Om det dröjer är det viktigt med 

kontinuerlig kontakt. Ej fastlagt hur länge ett läkarintyg ska gälla, men viktigt att man talar om 
ifall specialkosten inte längre behövs.  

Barbara: Gäller detta även i förskolan? Har kontaktats av en förälder som haft svårigheter få fram 
läkarintyg och personalen inte följde det behov som framförts.  
- Ja, det gäller även i förskolor. Personalen måste följa den specialkost som framförts behov av. 

Se ovanstående rutiner för anmälan av specialkost. 
Leif: Måsta det finnas ett läkarintyg? Eller räcker det att en förälder eller den enskilde framför sitt 
behov? 
- Nej, det måste finnas ett läkarintyg.  
Ing-Marie: Om det finns mer omfattande problem där mat inte tåls som ens tillagas i samma kök 
som övrig mat, hur ser rutinerna ut då? 
- Kostavdelningen har rutiner för detta i sina dietkök.  
 
- Ny livsmedelupphandling gäller fr o m 1 oktober. Bland annat mer närproducerade produkter, 

och mer ekologiska produkter, krav på svenskt kött och god djurhållning.  
 

- Kostavdelningen tillagar även specialkost inom äldreomsorgen, bland annat 
konsistensanpassad, förtjockningsmedel vid sväljningssvårigheter (Thick-and easy), timbalkost 
och näringsberikad kost. Undernäring är ofta större problem innan enskilda kommer in i 
äldreomsorgen – ofta brukar enskilda ”äta upp sig” när de tar del av äldreomsorgens insatser.  
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4. HCP-parkering vid Solvikens badplats, Pär Ragvald 
- Samtal har förts med Mölle byförening och en handikapparkering kommer i att iordningställas 
där.  
 
Frågor: 
Bengt: Framför att han efterfrågar att i dessa sammanhang även funktionshinderföreningar 
kontaktas för dialog innan kommunen bestämmer åtgärd.  
- Ser inte att det varit något problem i detta ärende. Påtalar att uppdragen ges av kommunstyrelsen.  
 
Bengt: Är det kommunens åsikt att det är bra som det är? 
- Nej. Svaret är att det kommer bli en HCP-plats vid Solviken.  
 
Leif: När beräknas nya parkeringsplatsen bli färdig? 
- Innan sommaren. Avvaktar beslut i kommunstyrelsen.  
 
Barbara: Det finns idag en HCP-plats ca 100 meter från Solvik, längs med gatan. Är tanken att ta 
bort denna och flytta den till Solvikens badplats? Tidigare fanns en närmare invid badplatsen.  
- Den HCP-plats som tidigare fanns närmre badplatsen låg framför ett elskåp, där kan den inte 
vara p g a underhåll. Det har också varit problem med att också andra parkerar i anslutning och 
blockerar vägen för utryckningsfordon som eventuellt kan behöva komma fram. En bom finns nu 
på plats.  
Sammanfattningsvis ska en HCP-plats anläggas så nära Solvikens badplats som möjligt.  
 

5. Trängsel vid Kvickbadet sommartid, Ulf Molin 
- Kommunen väl medvetna om problem med trängsel soliga dagar – både på Kvickbadet, men 
även andra badplatser.  
- Digital trängselupplysning har installerats så att besökare genom information på kommunens 
hemsida ska kunna få en bild av hur mycket folk det är på förhand och kunna planera sitt besök.  
- Det har också målats en streckad yta på bryggan som markerar att ytan ska hållas fri – tyvärr är 
det enskilda som inte följer dessa regler.  
- Badvakter finns på plats, men har inte möjlighet att göra annat än att påtala, kan inte avvisa 
någon eller handgripligen flytta på folk.  
- En åtgärd som kan vara möjlig som kommunen tittar på är om aktiviteter på andra sidan av 
badstranden kan locka badgäster ut på en större yta.  
 
Kommentarer: 
Leif: Min fru sitter i rullstol, provade en vacker dag komma ut, men fick vända om, då människor 
låg på den streckade ytan. Tyvärr svårt att ha handikappbrygga där.  
Bengt: Även räddningstjänsten gjorde förra sommaren bedömningen att för mycket trängsel 
förekommer, inte bara funktionshinderföreningarna. När de följde upp detta i år var det samma 
problem med trängsel. Vi tror att enda som går att göra är någon form av markering. Vill gärna att 
man tittar på detta och inför nästa badsäsong redogör för vad man tänkt göra inför badsäsongen 
2022. 
- Då badvakter inte har befogenhet att ingripa om enskilda sitter på streckat område är enda 

möjligheten att anlita vaktbolag. Detta har gjorts i sommar, men på grund av andra 
omständigheter med bråk som uppstått mellan olika besökare. I övrigt kan eventuellt en insats 
göras med att tydligare informera om badrullstolarna, om hur de används och att badvakterna 
kan hjälpa till vid användning.  
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6. Information om Berthas kiosk, Marie Christiansen. 
- Inför sommaren rådde mycket osäkerhet både kring huruvida Berthas kiosk skulle kunna gå i 
drift med anledning av pandemin. Det blev därför kort om tid för att komma igång och hitta ett 
upplägg. Hela LSS deltog – såväl boenden, daglig verksamhet och även korttidsverksamheten 
Snäckan för att driva kiosken under sommaren. Alla omsorgstagare som ville skulle ha möjlighet 
att delta. Personalmässigt var det också viktigt att det fanns någon som omsorgstagaren kände på 
plats. Det har dock varit svårt att hitta omsorgstagare som velat och vågat delta. Det har därför 
varit en utmaning att hålla öppettider när det inte alltid funnits omsorgstagare som velat stå där, 
särskilt på helger och helgdagar. Kommunen ser dock stora fördelar med att fortsätta driften av 
kiosken som fungerar bra och ger en meningsfull sysselsättning för de deltagare som det passar. 
Under nästa år kommer Berthas kiosk hanteras av daglig verksamhet.  
 
Annat på gång inom Höganäs Omsorg och Socialförvaltningen. Bland annat:  
- en medborgardialog, som bland annat kommer beröra digitalt utanförskap – hur kan vi 
förebygga? 
- Dagny – en digital app för delaktighet 
- Digital guide för mobil och surfplatta. 
 
Frågor: 
Bengt: Tack. Den tidningsartikel som kom i HD där en medarbetare lyft att denne fått arbeta utan 
omsorgstagare väckte frågor och oro – finns ett utbrett missnöje? Uppfattar att Maries information 
var ett lugnande besked.  
- Viktig ha med sig att Berthas kiosk huvudsyfte inte är att folk ska få glass, utan av vara en 
meningsfull sysselsättning för omsorgstagarna.  
 
Bengt: Kommentar till medborgardialog. Hoppas ska omfatta alla kategorier invånare, inte bara 
fastighetsägare och näringslivet, samt inte bara digitalt utan även fysiska träffar? 
- Kommunen vill nå ut brett till alla typer av medborgare både de som är digitala och de som 

inte är digitala. 
 
 

7. Åtgärdsplan - Tillgänglighet och delaktighet, Anna Pihlqvist  
Anna skickar ut presentation som bilaga till protokollet. 
 
Kommentar: 
Bengt: Alla kan skriva under på det som står, nu gäller att omsätta detta i verkligheten. Förutsätter 
att samråd sker inför beslut.  
 

8. Mötet avslutas  
Nästa möte med kommunala funktionshinderrådet är måndag den 6 december klockan 15:00. Vi 
har dock även på förslag att boka in någon föreläsning eller extramöte för att belysa ett särskilt 
område någon gång under hösten. Föreningarna får gärna, via HSO inkomma med förslag. 


